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ZÁPIS č. 4/ 2023
z jednání Výboru ZO OS KOVO ABB Brno, konaného v měsících červenci až září

2023, společným setkáním – prezenčně

Přítomni:  viz. prezenční listiny uložené na sekretariátu ZO
Omluveni: viz. zápisy a výpisy z el. Komunikace

Rychlé informace:

 Jednání Výboru se konalo vícekrát, v případě potřeby i za účasti zástupců zaměstnavatele
ABB s.r.o. jednotky Brno

 Jednání Výboru ZO v interních otázkách se zaměřilo na projednávání benefitního systému
a na přípravu Kolektivního vyjednávání

 Sledujeme situaci v Hitachi Energy a ve společnosti AB Komponenty

Jednání se zaměstnavateli:

ABB – Vídeňská, Heršpická – pravidelně jsme seznamování se stavem BOZP, se změnami v Pracovním řádu
(formální záležitosti) a ostatními změnami.

 Proběhlo projednávání příprav na rozsáhlou změnu v benefitních systémech v ABB Česká
republika, která má být spuštěna od 1.1.2024. Bohužel kvůli nevyjasněným podmínkám změn
v zákonech je práce na změnách pozastavena min. na celé první čtvrtletí roku 2024.

Aktuálně tedy jsou pouze sdělovány informace o ukončení spolupráce se společností SODEXO.
 Připravujeme termíny formální kontroly BOZP ze strany OS KOVO, regionální pracoviště

v provozech Hitachi Energy (30.10.2023) a v AB Komponentech (10.10.2023)
 Se zaměstnavatelem komunikujeme za účelem přípravy Ankety spokojenosti s hromadným

stravováním (Vídeňská)
 Registrujeme požadavek na zachování výdeje teplých večeří v areálu Vídeňská ve stávající

variantě.
 Na Heršpické došlo k personální obměně managementu a také výměně personalistky.
 Projednali jsme navýšení limitu pro nákup v kantýně a závodním stravování na jednotce

Heršpická.

Ve společnosti Hitachi Energy nebyly projednávány žádné závažné případy porušení pracovní kázně.

 Jsme informováni o změnách v managementu společnosti i aktuálních plánech a výsledcích
hospodaření firmy.

Ve společnosti AB Komponenty s.r.o. byly projednávány méně důležité záležitosti pracovněprávního
charakteru, organizačních změn a připravujeme podklady pro Kolektivní vyjednávání s majiteli společnosti.

Odborářské informace.

Stagnující společensko politická situace, vyšší inflace i celková nervozita ve společnosti se přenáší i do naší
společné práce. Je vyšší tlak na výdaje a na čerpání benefitů rozdělovaných naší odborovou organizací.
 S novými členy Výboru spolupracujeme efektivně a já jim děkuji za nové postřehy i spolupráci. Zapracovali
se a obohacují nás o nové pohledy na některé situace.
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Nepodařilo se uskutečnit společný zájezd zaměstnanců výroby rozváděčů na severní Moravu, pro malý zájem
a tím nevyužitou kapacitu autobusu.
Na měsíc říjen 2023 připravujeme komplexní analýzu financí naší ZO tak, abychom při přípravě rozpočtu na
rok 2024 byli schopni pracovat s aktuálními finančními prostředky.
Půjčky finančních prostředků členům byly přidělovány operativně. Pro období zbytku roku 2023 je již limit
na půjčky vyčerpán. Komunikaci ohledně „Zápůjček členům odborů“ znovu otevřeme z počátku roku 2024,
až provedeme účetní vyhodnocení roku 2023.
Za jednotky ABB v České republice (kde působí odborové organizace) jsme předali Zaměstnavateli náš
návrh změn Kolektivní smlouvy pro roky 2024 a 2025.

Spolupráce s úseky a Klubem důchodců:

Probíhá podle plánů činnosti a je průběžně vyhodnocována. Byly uskutečněny všechny plánované zájezdy,
s velmi kladným ohlasem z řad účastníků. Klub, který pracuje již padesát sezon, zahájil přípravy na pořádání
akcí v roce 2024.

Stravovací komise:

Zástupci zaměstnanců a Stravovací komise neřešili žádné závažné nedostatky ve stravování.
Stravovací komise je připravena na počátek října 2023 na Vídeňské zopakovat anketu ohledně stravování.
Není zájmem vedení společnosti ani zájmem zaměstnanců radikální změnu systému. Je cílem ankety získat
zpětnou vazbu a zaměřit se na kvalitu poskytované služby a také komunikaci mezi strávníky a dodavatelem
služby, společností DELIREST.  Anketa je připravena velmi podobně jako v roce 2016
Zúčastněte se prosím ankety, Váš názor nás zajímá. Rovněž podpořte myšlenku zachování výdeje teplých
večeří pro druhou směnu v areálu Vídeňská.

Veřejné výdaje a podpory.

Cílem a charakterem naší činnosti je podpora našich členů, zaměstnanců firem, ve kterých působíme a také
veřejná podpora vybranému spolku – Zdravotní klaun. Přispěli jsme také na Konto živelných pohrom vedené
u OS KOVO.

Diskuse na další jednání Výboru hlavní témata

- Jak zajistit finance na proplácení odchodného z odborů
- Financování půjček členům, snížení limitu na půjčku, flexibilita při splácení zápůjčky (tvorbě splátkového

kalendáře)
- Reakce na úspornou politiku Vlády ČR
- Multisport a příspěvky na sportovní aktivity

Milé členky a členové, milé kolegyně a kolegové. Přejeme Vám všem klidnou podzimní sezonu.

Pokud nevíte, kam jdete, každá cesta Vás tam dovede.
George Harisson, hudebník, Beatles

Zapsal: Jiří Bohdan V Brně dne 2. října 2023


